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Al weer jaren geleden zijn we in Queekhoven ter ver-
vanging van de dode essen met het aanplanten van een 
tiental soorten struiken en bomen begonnen. Door de 
gemeente Stichtse Vecht zijn op initiatief van Niels van 
de Berg, de toenmalige verantwoordelijke man voor dit 
gemeentebos, de volgende soorten geleverd: hazelaar, 
fladderiep, zwarte populier, eik, berk, haagbeuk, vogel-
kers, boskriek, wegedoorn en lijsterbes.
Eén van die soorten, de fladderiep, heeft intussen een 
hoogte van ca 6 m bereikt en staat ook redelijk dicht op 
elkaar. Om voldoende levensruimte te creëren, zijn we 
overgegaan tot het uitdunnen.
Daarom in dit Buitenblad aandacht voor

De Fladderiep (Ulmus laevis) 
Familie: Ulmaceae
De benaming is bijzonder en is afkomstig van 
het gegeven dat de bloemen als een bundeltje klokjes 
fladderen in de wind.
Van nature komt deze soort voor in Oost-Europa, 

in Nederland zijn maar op een paar plaatsen inheemse 
fladderiepen te vinden, zoals in Twente, de Achterhoek 
en Gelderse Vallei. De boom kan tot 35 m hoog wor-
den en kan plankwortels vormen voor een extra stevige 
worteling in drassige grond. In Heure bij Borculo staat 
de dikste fladderiep van Nederland. In 2014 bedroeg de 
omtrek 600 cm en de hoogte was zo’n 25 meter.
Iepen zijn gemakkelijk te herkennen aan de scheve blad-
voet; bij de fladderiep is die zeer scheef. Jonge bladeren 
zijn aan de onderzijde fijn behaard. Verdere herken-
ningspunten: het blad is veernervig en staat verspreid. 
De bladrand is dubbel gezaagd.
De fladderiep bloeit in maart en april voor het verschij-
nen van de bladeren. De 2-slachtige bloemen hangen 
aan lange stelen in roodbruine bundeltjes bij elkaar. 
Vanwege de lange stelen wordt de fladdderiep ook wel 
steeliep genoemd. Bestuiving gebeurt door de wind.
Iepen zijn gevoelig voor de iepziekte, maar omdat de 
iepenspintkever, die de ziekmakende schimmel over-
brengt, de fladderiep nauwelijks aantast, ontsnapt deze 
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iep veelal aan deze ziekte.
De fladderiep is waardplant voor 
enkele vlindersoorten, onder meer 
de grote vos, de iepenpage en gehak-
kelde aurelia.

Bronnen:
-Ecologische flora deel 1 –  Weeda e.a

Bomen en struiken –
Website van Flora van Nederland

Wikipedia

Hans van Aartrijk

Het bladFladderiep op Queekhoven

Verslag van de BV 
van 15 januari

De belangrijkste punten daaruit:

Winterprogramma:
Het verkrijgen van een brandver-
gunning in Utrecht wordt steeds 
lastiger. Daarom hebben we beslo-
ten de aangevraagde vergunning-
aanvraag terug te trekken. 
In overleg met de opdrachtgevers 
zal een andere oplossing gezocht 
worden.

Natuurmonumenten heeft een 
nieuwe beheerder voor het Wielre-
velt. Deze kwam erg laat met een 
andere invulling van ons werk voor 
de organisatie. Dat maakt het voor 
ons niet makkelijker. Je moet dan 
toch weer omschakelen.

Omdat de Zandweg tussen Breuke-
len en Nieuwersluis deel is afgeslo-
ten moeten we ver omrijden voor 
Queekhoven. Gelukkig kan terug 
wel via de oude route.
Deze omleiding kost ons veel extra 
tijd en brandstof.

Al met al is de organisatie van het 
werk er niet eenvoudiger op gewor-
den. Het kost Hans veel tijd om te 
organiseren. Daarbij moet hij ook 
schipperen met het aantal opdrach-

ten. De vraag is waarschijnlijk 
groter dan onze capaciteit.

Materialen:
Omdat de 5 uitklapstoeltjes dui-
delijk in een behoefte voorzien zal 
Henny er nog 5 bijkopen. Daarnaast 
gaat hij op zoek naar een opbergbox 
zodat ze makkelijker te vervoeren 
zijn.

Er worden voor elke motorzager 
speciale veiligheidshandschoenen 
aangeschaft. Deze maken het werk 
veiliger. Iedere motorzager krijgt 
een eigen paar die men zelf moet 
onderhouden. 

Snoeitangen:
Sommigen zijn bot. Daarom zul-
len deze uit het arsenaal worden 
gehaald zodat ze geslepen kunnen 
worden.

J. Grimbergenfonds:
Dries heeft een concept opgesteld 
waarin de procedure wordt be-
schreven waaraan een aanvraag 
moet voldoen om in aanmerking 
te komen voor een bijdrage uit dit 
fonds. Deze  is besproken en er 
wordt in de volgende vergadering 
een nieuwe versie voorgelegd.
Uiteindelijk krijgt de ALV van 21 
maart het voorgelegd voor goed-
keuring.

Intussen zal Dries de familie van 
Jan op de hoogte stellen van de 
stand van zaken. Uiteindelijk is het 
de bedoeling om ze uit te nodigen 
om dit fonds op een of andere ma-
nier officieel in werking te stellen.

Henny geeft aan dat uit de corres-
pondentie tot nu toe blijkt dat de 
kans dat er nog erfbelasting over de 
schenking met worden betaald aan-
zienlijk is. Dat zou een flinke tegen-
valler zijn. In zo’n geval gaat het om 
30% van het bedrag en daarnaast 
nog een aanzienlijk bedrag aan 
rente. Dat de aangifte inmiddels al 
drie maanden bij de belastingdienst 
ligt is daarbij ook geen voordeel. 
Gezocht wordt naar iemand die 
deskundig is op dit gebied en ons 
zou willen helpen bij een eventueel 
bezwaar. Wordt vervolgd dus.

Terugblik op de Nieuwjaars-
bijeenkomst:
Deze keer hebben we gekozen voor 
de Geertjeshoeve. 
Onze algemene indruk van de 
bijeenkomst is positief: de loca-
tie is erg leuk en er is daar veel te 
zien. Ook de sfeer was goed, het 
personeel aardig en het eten goed. 
Jammer dat we soms zelf moesten 
vragen om aanvulling van dranken 
en gebak. Daarnaast had de ruimte 
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wat groter mogen zijn en de akoes-
tiek kan ook beter.
Deze minpunten zijn aan het bedrijf 
doorgegeven. Desondanks hebben 
we toch een positief gevoel overge-
houden aan deze locatie.

De presentaties van Hans van Zuy-
len en Walter Klinkhamer waren 
prachtig en interessant.  
Onze dank gaat uit naar beide. Zij 
zijn beloond met een cadeaubon.

Onderdeel van de bijeenkomst 
was een presentatie van Jacqueline 
over het reilen en zeilen van onze 
vereniging. (Meer hierover verderop 
in dit blad)
De middag werd voortgezet met 
een gezellig samenzijn en afgesloten 
met het traditionele diner.

Al met al was het een goede keuze om 
op deze leuke locatie onze jaarlijkse 
Nieuwjaarsbijeenkomst te houden.

Jacquelines presentatie:
Jacqueline heeft ons in haar presen-
tatie op de nieuwjaarsbijeenkomst 
een spiegel voorgehouden. Naar 
aanleiding daarvan hebben we 
tijdens de vergadering de volgende 
conclusie getrokken: 
Wij zijn nu goed in de uitvoering en 
zijn minder gericht op het betrek-
ken van onze omgeving bij ons 
werk. Daar zou ook een enorme 
taak liggen en de vraag is of we 
daar zin in- en de mankracht voor 
hebben. Maar met het oog op de 
toekomst moeten we wel meer werk 
maken van het werven van nieuwe 
leden en daarbij streven naar ver-
jonging.
Dat neemt niet weg dat het een 
goede zaak zou zijn om de buurt er 
meer bij te betrekken.
Conclusie is dus vooral dat we meer 
moeten doen om naamsbekendheid 
te verwerven en hopelijk ook daar-
door meer leden aan te trekken.  

Blauwkapel
Er staat een nieuw project in de 
planning. Zodra de praktische 
zaken geregeld zijn kunnen we als 
vereniging aan de slag op een veld 
bij Blauwkapel. Op dit gemeente-
terrein hebben paarden gestaan. 
De huurder is inmiddels overleden 
en daarmee is het huurcontract 
beëindigd. Voor de gemeente is dit 
aanleiding om te onderzoeken of dit 
terrein niet gebruikt kan worden als 
natuurverbinding van het Noorder-
park met de Oosterspoorbaan en 
verder.
Omdat er nog veel geregeld en 
geïnventariseerd moet worden zal 
dit terrein op zijn vroegst in 2026 in 
ons beheer komen. 

Dat was het wel weer.
Volgende vergadering op 
26 februari.

Verslag BV van 
26 februari

De belangrijkste punten daaruit:

Afronding winterprogramma:
Dit is deze winter nogal moeizaam 
verlopen: er zijn duidelijk minder ac-
tieve leden en de contacten die Hans 
moet onderhouden met opdracht-
gevers lopen vooral bij de betrokken 
gemeenten nogal moeizaam. Vooral 
het feit dat de contactpersonen snel 
wijzigen is erg vervelend. Daardoor 
moet hij steeds weer met een nieuw 
persoon een band opbouwen die ook 
nogal eens nieuwe eisen stelt aan de 
rapportage. En weer ingevoerd moet 
worden in de ins-en outs van het 
werk.
Dit alles heeft Hans in principe doen 
besluiten om dit voorbereidende werk 
nog één seizoen voor de vereniging 
te verrichten en per 2026 hiermee te 
stoppen. Voor de vereniging is dit een 
aderlating: Hans heeft dit al die jaren 
met veel inzet gedaan en zal grote 
schoenen voor een opvolger achterla-
ten om te vullen.
Voor het bestuur was deze medede-

ling aanleiding om zich af te vragen 
of er met een gesprek met de op-
drachtgevers verbetering te bereiken 
is. Het zal al niet meevallen een 
vervanger voor het (erg belangrijke) 
voorbereidende werk van Hans te 
vinden. Dan moet je niet aan hoeven 
komen met deze problemen. 
Het aanstellen van een vast contact-
persoon zou al een verbetering op 
kunnen leveren. 
Andere besproken mogelijke verbete-
ringen:
verkleinen van het aantal opdracht-
gevers?
Hoe kunnen we meer leden aantrek-
ken?
Kunnen we de voorbereiding werk 
beter stroomlijnen en verdelen over 
meer personen? 
Is aantrekken van iemand van buiten 
een optie?

Het is duidelijk dat dit een hoofdpijn-
punt wordt voor het bestuur dit jaar. 
Maar het voortbestaan van de vereni-
ging staat daarbij op het spel.
Gelukkig hebben we nog tot het voor-
jaar van 2026 om oplossingen te 
vinden. Maar dat we er mee aan de 

slag moeten mag duidelijk zijn.
(Inmiddels heeft Hans na een gesprek 
met Dries besloten om de situatie nog 
aan te zien en af te wachten wat het 
overleg met de opdrachtgevers ople-
veert.)

De opbrengst aan hout en vergoedin-
gen voor het werk zijn een stuk lager 
dan in 2024.
Er zullen helaas nog meer houtklan-
ten teleurgesteld moeten worden. 
Daarnaast geeft dit aanmerkelijk min-
der inkomsten voor de vereniging. 

Ledenwerving:
Ook gezien het voorgaande punt is 
het belangrijk om meer mensen te in-
teresseren voor het lidmaatschap van 
onze vereniging. Een van de opties is 
om daarvoor hulp te zoeken van een 
bureau die ons kan adviseren. Een 
nadeel van het vooral oudere leden 
hebben is dat we niet echt thuis zijn 
in de kanalen die jongere potentiële 
leden gebruiken.
En dat is geen voordeel als je leden 
wilt werven. 
Nadeel van een extern bureau is 
natuurlijk dat het geld kost. Om daar 
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meer inzicht in te krijgen en wat voor 
ideeën men heeft gaan we bureaus 
uitnodigen om eens vrijblijvend van 
gedachten te wisselen.
Daarnaast willen we eens onderzoe-
ken wat de mogelijkheden zijn om 
zelf leden te interesseren. Franka. 
Ruud en Henny hebben zich bereid 
getoond dit op zich te nemen.  
Daarvoor is inmiddels op 18 maart 
de eerste poging gepland. Daarbij is 
een in communicatie gespecialiseerd 
bureau uitgenodigd.

Algemene Ledenvergadering
Op 21 maart vindt de ALV plaats. 
Inmiddels zijn de uitnodigingen en 
stukken verstuurd dus kunnen de 
leden zien wat er op de agenda staat. 
Tijdens de BV zijn de concepten 
doorgesproken en worden er nog wat 
aanpassingen gedaan.

Rondvraag:
De prijzen van het hout en de bezor-
ging blijven gelijk aan 2024.

Adressen in de milieuzone worden 
niet meer bevoorraad omdat de auto 
daar niet meer in mag.
Als bedankje voor het vele werk dat 
de bestuursleden voor de vereniging 
doen gaat het bestuur een keer uit 
eten op de kosten van de vereniging.

Dat was het, volgende vergadering 21 
maart ALV en 9 april de volgende BV. 

Tekst verslagen: Henny Schut

Uit de Nieuwjaarstoespraak van de voorzitter Dries Willems, op 12 januari 2025 

Na een welkom aan allen staat de voorzitter stil bij het overlijden van Daan van der Elst. 
In de zomer van 2024 is hij op een rustige manier overleden. Jarenlang was Daan een actieve bestuurder van de Vereni-
ging, eerst als secretaris, later als penningmeester. Mede dankzij hem beschikken we over een prachtig pand, dat relatief 
weinig onderhoud kost en multifunctioneel is. De lichtkoepel – waar Daan overigens op tegen was omdat het het oor-
spronkelijke karakter van het gebouw teveel zou aantasten – biedt nu onderdak aan DaansDoorgang. 

Wie ook afscheid van de Vereniging heeft genomen, maar dan in levende lijve, is Dennis. Hadden we eindelijk een 
jonge, energieke, bekwame, sociaal vaardige ploegbaas op de vrijdag, komt de liefde weer roet in het eten strooien! 
Nou, je bent bedankt Dennis! Maar het ga je goed in het natte Wateringen. 

Wat we in 2024 ook achter ons gelaten hebben is het bezwaar tegen de nieuwbouw aan de Haarrijnse plas. Vooral de 25 
watervilla’s die daar zijn gepland en het verdwijnen van een ecologische verbindingszone waren ons een doorn in het 
oog. Helaas heeft de Raad van State onze bezwaren ongegrond verklaard. 

En dan was er op 17 en 18 mei ons 50-jarig jubileum, dat we groots hebben gevierd! Meer dan 100 mensen waren aan-
wezig en hebben vooral van de film die Hans den Hartog over ons werk heeft gemaakt, genoten. Ook de vele oud-leden 
hadden een prachtige dag. De bustocht naar Lelystad, de overtocht per boot naar de Markerwadden, de rondleiding 
daar met drie gidsen, het grandioze diner in de Kloosterhoeve in Harmelen:  het was een waardige afsluiting van twee 
bijzondere dagen.   

Nu Tabe zich meer aan het terugtrekken is uit de Vereniging, neemt Jacqueline het stokje stukje bij beetje van hem 
over. Om te voorkomen dat Jacqueline te zwaar belast zou worden, hebben we goede afspraken gemaakt tussen werk-
voorbereider, ploegbaas en uitvoerders. Die afspraken bleken in de praktijk goed te werken. Ook de overgang tussen 
zomer- en winterprogramma – vorige jaren nogal eens een dingetje – is het afgelopen jaar heel soepel verlopen. Tijdige 
communicatie bleek ook hier het sleutelwoord. 
De vrijwilligers van de Kievit zijn onder leiding van Gerrit van der Vliet steeds meer zelf gaan doen, waar ze graag een 
financiële vergoeding voor wilden hebben. Er is een constructie gemaakt waarbij Landschapsbeheer hoofdaannemer is 
en de Kievit onderaannemer. In een regelmatig overleg wordt het werk op elkaar afgestemd.
Wat dit jaar minder soepel is gelopen is het aanvragen van een brandvergunning in het veld. Dat betekent dat de op-
drachtgevers – meestal landbouwers – zelf voor afvoer van de takken moeten zorgen. 

Natuurwerkdag en Boerenkooldag zijn traditionele hoogtepunten in het kalenderjaar. Onze gasten van het STITU 
op de Boerenkooldag waren vol lof over onze club. Met groot plezier hebben ze de helft van de kosten van de nieuwe 
balkmaaier gefinancierd. Twee Ferrari’s staan op stal, welke natuurclub in Nederland kan dát navertellen? Sjaak Roest 
is die middag uitgeroepen tot knotter van het jaar. Wat een noeste werker is die man, met verstand van zaken en vol 
initiatief! Vooral aan hem, maar ook aan andere maaiers, hebben we te danken dat nu in de Compeergaard een sprong 
reeën een rustplek heeft gevonden. Rust roest, maar hij nooit!

Waar we in 2024 ook een begin mee hebben gemaakt is nadenken over de nalatenschap van Jan Grimbergen. Om jullie 
hier bij te betrekken hebben we naar jullie wensen gevraagd. De wensen hadden betrekking op: 
 1. Investeren in natuurontwikkeling; 
 2. Investeren in verduurzaming van gebouw, transport en/of gereedschappen; 
 3. Investeren in de medewerkers en de vereniging zelf.  
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Toen we hierover spraken in de bestuursvergadering van 20 november j.l. kwam Franka met een lumineus idee: richt 
een Jan Grimbergen Fonds op! Het gaat daarbij om eenmalige, incidentele uitgaven buiten de reguliere begroting. 
Deze ‘constructie’ heeft een belangrijk voordeel: leden kunnen – samen of afzonderlijk – zelf een beroep doen op het 
Fonds, wat het nemen van initiatief zeker stimuleert. Natuurlijk moeten de aanvragen aan bepaalde criteria voldoen, 
zoals natuurontwikkeling in of aansluitend op ons werkgebied, of bijdragend aan verduurzaming van gebouw, trans-
portmiddelen of gereedschappen; of ervoor zorgend  dat het werk gemakkelijker, leuker of veiliger wordt uitgevoerd. 
Voor kleinere uitgaven onder de € 5000,- beslist het bestuur, voor uitgaven daarboven stellen we een kleine adviesgroep 
samen bestaande uit betrokken leden. Eventueel kan een expert geraadpleegd worden. 
Jullie krijgen in het voorjaar een uitgebreider bericht van ons hierover, inclusief een aanvraagformulier en overzicht van 
alle wensen. Dan kunnen we in de ALV van 21 maart hierover besluiten nemen. 

We zijn laatst in het ‘verzorgingshuis’ in Rijnenburg op bezoek geweest bij de meer dan 100-jarige knotwilgen. Die 
willen daar graag blijven staan, maar gebeurt dat ook als daar straks driftig gebouwd, gewindmolend en gezonneweid 
wordt? Dit moeten we in de gaten houden. 
We moeten ook actie ondernemen op het aantrekken van een collega ecoloog om Jacqueline te versterken. We moeten 
nadenken wat te doen als de houtverkoop in de toekomst wegvalt, en daarmee 1/3 van onze inkomsten. 
Jacqueline zal straks haar visie op het landschapsbeheer in de toekomst ontvouwen, en daarin zitten veel aanknopings-
punten voor plannen in 2025 en om met onze tijd mee te gaan. 
Tot slot wenst de voorzitter de aanwezigen namens het bestuur een jaar toe, waarin al het goede van de afgelopen jaren 
zal blijven en waarin al het betere zijn weg zal vinden in deze springlevende vereniging! 
 

December begon voor ons op een 
eerste werkdag met te veel regen, dus 
men kon tussen de klamme lappen 
blijven liggen. En was deze dag de op-
maat voor een zeer sombere maand, 
er is nauwelijks een zonnetje te zien 
geweest. Maar goed, voor de rest was 
het wel werkzaam weer: geen werk-
dag uitgevallen verder.

Op 6 december werd het grootste 
geriefbosje van Vlooswijk in Acht-
hoven oost bezocht. Zeven leden 
hielden zich bezig met hakhoutbe-
heer van vnl. els, hazelaar, meidoorn 
en eik. Ondanks de stevige wind was 
het in de beschutting van de bomen 
redelijk goed toeven. Zo’n 3 kuub 
aan stammetjes liggen nu te wachten 
om later in het seizoen opgehaald te 
worden.

Zaterdags werd Jansen in Mastwijk 
met een bezoek vereerd; de overge-
bleven 9 wilgen langs de bedrijfshal 
moesten er nu aan geloven. Peter 
van Rheenen maakte voor het eerst 
kennis met ons winterwerk, daarbij 
gecoacht door Martin, oude rot in het 
edele handwerk. Ook Martijn mocht 
voor het eerst “officieel” een boom 
omzagen nu bij gecertificeerd is voor 
de kettingzaag. Na de koffie werd met 
enige moeite de zware 3-delige lad-
der tegen een grote wilg, die te dicht 

de bedrijfshal naderde, neergezet. 
Martijn beklom zeer omzichtig de 
lange ladder en bevestigde hoog in 
de boom het touw. Daarna ging met 
4 man aan het touw de wilg gecon-
troleerd om en bleef zelfs op de kade. 
Het dikke hout van de wilg werd 
door het bos naar de auto gebracht. 
Ander dik hout was het restant van 
de walnoot; Ruud moest wel de 
niet-tilbare stukken verkleinen om 
rugklachten te voorkomen. Later op 
de dag kon Martijn nog het water op. 
Een omgevallen wilg lag in de wete-
ring en moest van zijn takken verlost 
worden. Tom en Ruud hielden zich 
bezig met een aantal overige wilgen 
en het snoeihout daarvan werd naar 
het weiland gebracht. Het wachten is 
nu op de brandvergunning….

Een nieuw adres is Parkweg 1 in 
Vleuten; familie Bonnet knotte de 
wilgen tot nu toe zelf, maar de leeftijd 
ging tellen. Zo konden op donderdag 
12 december 8 leden aan de gang. Jan 
van Pagee en Sjaak hielden zich bezig 
met wat elzen, de rest ging de ladder 
op naar de knot. Aan het eind van de 
werkdag waren zo’n 25 wilgen met 
licht tot middelzwaar hout geknot. 
Snoeihout werd naar een verzamel-
plek gesleept en zal later worden 
versnipperd door een loonwerker. 
Koffie en lunch werden genuttigd op 

Van het Buitengebeuren 
(december -februari)
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het terras van deze gastvrije familie.

Op vrijdag de 13e werd koers gezet 
naar de Okhuyzerweg in Haar-
zuilens. Niet gehinderd door enig 
bijgeloof waren daar 13 leden druk 
bezig met 8 wilgen, 2 essen en 1 els.
In eerdere jaren werd het snoeihout 
verbrand, nu konden de takken 
verwerkt worden in een 5-tal rillen. 
Truusje en Ad konden hun expertise 
weer botvieren. Gastvrouw Betty 
Huizinga had de deel ter beschikking 
gesteld om behaaglijk te kunnen pau-
zeren. De zelfgemaakte, rijk gevulde 
erwtensoep werd met smaak naar 
binnen gewerkt.

Totaal andere omstandigheden waren 
er de volgende dag op de Hollandse 
kade bij Gerverscop. Vaak winderig, 
weinig beschutting, modderig, veel 
bramen en loopwerk. Op deze dag is 
het meeste werk hakhoutbeheer aan 
els. De kettingzagers Martijn, Ruud 
en Tom “oogsten” rap zo’n 4 kuub 
aan stam, waarvan er 2 door Frans en 
Martin naar de vrachtwagen werden 
gekruid.

Een extra werkdag was er op dinsdag 
17 december bij Vlooswijk. Alex 
zag het wel zitten 2 enorm grote 
wilgen in het grootste geriefbosje te 
beklimmen. Het contract, afgesloten 
met Agrarisch Natuurbeheer Lo-
pikerwaard geeft aan dat voortaan 
geriefbosjes beheerd moeten worden, 
zoals dat vroeger ging. Bosjes werden 
toen door de boeren gebruikt om te 
“oogsten”, stelen voor gereedschap, 
brandhout enz. Het beklimmen van 
de reuzen en afzagen van de grote 
takken door Alex ging crescendo. 
De overige vier werkers bleven uit de 
buurt van de grote vallende takken 
en bekommerden zich om het ver-
werken ervan. De eerste grote kale 
wilgenstam maakte kennis met de 
kettingzaag van Jan van Pagee. Het 
binnenste van deze wilg zag er niet 
zo best uit; hij ligt nu te rusten in het 
bosje.

Donderdag 19 december zou een 
korte werkdag worden op de Kievit-
kade voor de 6 vrijwilligers. Licht-
puntje was het ten tonele verschijnen 
van Hans van Zijl, die zich kon 
bezighouden met het zagen van 
wilgentakken voor de Kievit, daarbij 

geassisteerd door Frans. Gerrit (van 
de Kievit) meldde eerder dat hun 
vogelaar een vlechtscherm wil maken 
om onbespied vogels te kunnen 
waarnemen. Piet was met 2 anderen 
druk bezig met elzen en veldesdoorn. 
Tegen half elf begon het te miezeren 
en de vooruitzichten waren bepaald 
niet gunstig en besloten werd te stop-
pen. Sneu voor Jan de tolk, die net 
was gearriveerd.

Eén van de weinige dagen met wat 
zon konden we meemaken op de 
Hollandse kade nabij Gerverscop. 
Maar liefst 12 leden waren op de 
vrijdag aan het werk met hakhout-
beheer en het wegzagen van takken, 
die “hinderlijk” over het naburige 
weiland hingen. Hans, Jan en Tom 
zorgden voor de productie en 
Truusje, Gria, Frans, Harry, 2 Jannen, 
Paul en Ad ontfermden zich over het 
snoeihout en afvoer van stammen. 
Overigens ligt er nog zo’n 3 kuub 
op stam, dat later opgehaald moet 
worden. Tijdens de 2 gewerkte dagen 
is er over zo’n 550 meter beheer 
uitgevoerd.

Op zaterdag 21 december kon er 
geparkeerd worden voor de Joodse 
begraafplaats aan de Machinekade 
in Maarssen. Circa 20 meter aan els, 
slechte es werd afgezet. Door het 
slechter wordende weer kwam men 
niet toe aan het planten van 65 stuks 
aan boompjes. De door Niels mee-
gebrachte boompjes werden opge-
kuild. De gezaagde bomen leverden 
veel snoeihout op, dat op bestaande 
rillen werd gestoken. Een deel van 
de stammen werd meegenomen; er 
is dus nog een werkdag nodig om 
een enkele es en els af te zetten en te 
planten.

De dag na 2e kerstdag was er een 
klein groepje bezig naast het beton-
pad bij Vlooswijk. Negen wilgen 
werden geknot en het snoeihout 
werd met de auto naar de toekom-
stige brandplek gereden.

Op de laatste werkdag van 2024 
was het aan de Ringkade in polder 
Rijnenburg een waterkoude toe-
stand. Een mooie opkomst met maar 
liefst 4 kettingzagers. De warmte van 
een vuurtje werd wel gemist bij dit 
koude weer [in de gemeente Utrecht 
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wordt vanaf dit winterseizoen geen 
brandvergunning meer afgegeven]. 
Voordeel is wel, dat we nu niet meer 
takken naar een vuur moeten sle-
pen en dat het daar weer in stukken 
gezaagd moet worden. En er dus 
meer wilgen geknot konden worden. 
Snoeihout werd nu op bossen gelegd; 
eigenaar Ron Bunnik zal het later in 
het seizoen (laten) versnipperen. En 
fijn om te melden dat Marlies weer 
eens in het veld was.

In het nieuwe jaar werd op donder-
dag 2 januari het werk aan de Ring-
kade voortgezet. Er waren zelfs zon-
nige momenten in het zompige veld. 
De elf werkers lieten zich de Griekse 
nieuwjaarscake , door Jan de tolk ge-
presenteerd, goed smaken. Het aantal 
bossen snoeihout groeide gestaag.

Opnieuw 11 leden op de vrijdag bij 
Jansen in Mastwijk. Hans, Tom en 
Alex waren met de ketting bezig met 
els en wilg. Snoeihout werd alvast 
naar plekken gesleept ( 3!!) om later 
te verbranden. Hoewel er wel een ver-
gunning voor was, werd afgezien om 
te branden. En inderdaad, rond 13.15 
uur begon het te regenen en werd er 
ingepakt.

De 120-jarige wilgen bij de Ringkade 
zagen Landschapsbeheer zaterdags 
opnieuw. Sjoerd mocht onder toe-
zicht van Hans van Zijl de elektrische 
stokzaag ter hand nemen. Aan het 
eind van deze werkdag kon de balans 
opgemaakt worden: 35 wilgen geknot 
en vele bossen snoeihout. De rest van 
de wilgen komt een volgend seizoen 
aan de beurt en dat is geen probleem, 
want er staat 1-jarig hout op. Een 
goede werkweek met 32 personen !

Een mooie winterdag met redelijk 
wat zon op de donderdag op de 
Kievitkade. Voornamelijk elzen-
hakhoutbeheer en wat wilg geknot 
met een klein gezelschap. Hout werd 
afgevoerd aan het eind van de kade 
bij de Groenendaal.

Jansen hoorde op vrijdag 10 januari 
de eerste knotter al voor zonsop-
komst langs zijn slaapkamerraam 
rijden om een eerste vuurtje aan te 
steken. Naast het slepen van takken 
naar het vuur werden er ook elzen, 
essen en prunussen aan de water-

kant afgezet. Vlak daarbij werd een 
2e vuur opgebouwd. Dat vertoonde 
wat “aarzelingen”, maar nadat Jansen 
wat behulpzame vloeistof erop had 
gegooid, ging het vivace. En aan het 
eind van de werkdag kon men van de 
hopen snoeihout nog maar 2 hoopjes 
as terugvinden. En Dennis kon de 
vrijdagploeg weer eens gedag zeggen !                                                      
Zaterdags kwamen de elzenprop-
pen van de eerder geknotte elzen 
goed van pas. Op een 3e vuur werd 
dat snoeihout samen met dat van 6 
wilgen langs de boomgaard verbrand. 
Dankzij de warmte van het vuur en 
de zon konden veel jassen uit. Cok 
kwam nog een paar uurtjes meehel-
pen. Opnieuw een mooie werkweek.

Een ingelaste werkdag was er voor 
Sjaak op woensdag 15 januari. In zijn 
adoptieboomgaard, de Compeer-
gaard kon hij weer uren bezig zijn; 
zorgen waren er wel over de vraat van 
de ree.

Tijdens de rest van de werkdagen 
werd er veel geplant. Op donderdag 
werd er op aanwijzing van Jacqueline 
zo’n 80 stuks in de Buitenhof nabij 
de bosakker geplant. Met 8 personen 
werden er hulst, taxus en een paar 
Gelderse rozen in de grond gezet. 
Rond 11.15 uur was men bij de bos-
akker wel klaar en na de koffie ging 
een klein groepje naar de Compeer-
gaard om wat te planten en een klein 
groepje naar De Tol om bij legakker 1 
en 2 nog wat wilgjes te knotten.

De Joodse begraafplaats kreeg 
tenslotte op vrijdag de beloofde 65 
nieuwe bewoners. Terwijl Hans en 
Jan van Pagee zich bezig hielden met 
2 forse bomen – een es en een els 
– gingen Sjaak en Tom enthousiast
met bosmaaiers ruimte maken om te
kunnen planten. Truusje , Ad en Paul
verwijderden het riet en dumpten
dat op oude rillen. Rillen nu met een
aparte pruik. Nadat Niels en Jan K.
ook waren verschenen, was het werk
snel afgerond. Onder meer fladde-
riep, witte en zwarte els en lijsterbes
gingen de grond in. Zo’n 2 kuub aan
zware brokken es ging de loopplan-
ken over. De rest zal later worden
opgehaald.

Een uitgestelde klus van vorig seizoen 
was zaterdag de 18e aan de beurt. 
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van Holland van Natuurmonumenten 
had met bepaalde markeringen aan-
gegeven wat de bedoeling was. Zo’n 
50 bomen, o.a. hazelaar, meidoorn, 
spaanse aak en prunus hadden een 
stip, een kruis of een R. Een aantal 
omgezaagde bomen kon gewoon 
tegen een andere boom blijven han-
gen, anderen gingen gestrekt tegen 
de grond en mochten blijven liggen. 
Overeengekomen was dat van de 
bomen met stip het gezaagde hout 
meegenomen mocht worden. En 
snoeihout liever niet op ril en dat was 
voor de meesten van ons toch wel 
even wennen.
Op donderdag 6 februari waren er 
nog maar zo’n 10 bomen te doen, 
dus na een extra rit van Piet kon men 
naar een vroege lunch op de Buiten-
plaats. Daarna gingen Sjaak en Tom 
uiteraard naar hun Compeergaard. 
De overige acht hielden zich warm 
met snoeiwerk op de Buitenplaats van 
els, wilg, meidoorn, vlier, hazelaar en 
es.

Twee dagen Vlooswijk volgden met 
vuren. En dat was gezien het bepaald 
gure weer een opsteker. Zeven wilgen 
met wat meidoorn en vlier werden 
gesnoeid en gaven zoveel snoeihout 
dat er nog behoorlijk wat overbleef, 
dat op bossen naast het vuur bleef 
liggen. Op de zaterdag bleek de harde 
wind er de oorzaak van te zijn dat 
er geen gloeiende kooltjes onder de 
grijze aslaag te vinden waren. Met 
wat moeite en het brandscherm kon-
den 3 man het vuur weer opstarten. 
Gast Jelle assisteerde met de (ketting)
zaag in de geriefbosjes. Zeven grote 
bomen – es en els – werden afgezet 
en Tom deed nog een poging om een 
enorme wilg, een erfenis van Alex, 
om te krijgen. Gezien de fysieke 
toestand van deze kale reus zag hij er 
terecht vanaf. Bij Vlooswijk liggen nu 
op 5 plekken stammen hout, die later 
in het jaar opgehaald moeten worden.

Een extra werkdag was er op dinsdag 
11 februari op de Joodse begraaf-
plaats. Een laatste els werd door een 
ingehuurde kracht omgezaagd, aan-
plant werd met roodwit lint gemar-
keerd en gezaagd hout van els, es en 
eik afgevoerd.

Op Queekhoven is in dit wintersei-
zoen 5 dagen gezaagd; vanaf de 13e 
en met de 21e werd er op verzoek aan 
de gehele zuidkant overhangend hout 
verwijderd. Wilgen, elzen en een en-
kele meidoorn en eik kregen bezoek. 
In het perceel “essenhakhout” is er 

gedund in de populatie fladderiep om 
deze snelle groeiers de nodige ruimte 
te geven. En opnieuw zijn er essen 
en grote esdoorns afgezet. Tom nam 
onverwacht en onvrijwillig een duik 
in de modder. Maarten, ploegbaas op 
Gunterstein kwam een dagje meehel-
pen met het wegzagen van wilgen en 
een opzichter van de gemeente werd 
bijgepraat en rondgeleid. Op vierlo-
caties aan de noordkant ligt – geschat 
– zo’n 30 kuub, voornamelijk es en 
esdoorn en wat fladderiep.

De 22e werd ’s morgens vroeg rond-
geappt dat vanwege het verwachte 
slechte weer men thuis kon blijven. 
Achteraf bleek het allemaal wel mee 
te vallen. Jammer, maar dat gebeurt 
wel eens.

Sjaak en Tom hielden zich op dinsdag 
de 25e bezig met de Compeergaard. 
Wellicht kunnen we daar binnenkort 
eens een rondleiding krijgen.

Je hebt lastige locaties en zeer lastige. 
Tot de laatste categorie hoort het dijk-
je achter het Wapen van Haarzuilens 
met 10 behoorlijk krakkemikkige 
wilgen. Met zeer licht hout, maar dat 
is ook niet altijd een voordeel. Op 
donderdag de 27e waagden 7 leden 
zich op deze locatie. Vooral diege-
nen die zich op het zeer steile talud 
waagden, merkten dat aan het eind 
van de klus aan hun protesterende 
knieën. Traditiegetrouw kon er koffie 
worden gedronken in het restaurant. 
Tenslotte reed Piet als een speer naar 
en door de Stits om het snoeihout te 
lossen.

De laatste werkdag van deze maand 
werd doorgebracht op de Hollandse 
kade van Vitens. Kades zijn altijd 
lang en daar maakt deze kade geen 
uitzondering op. Liefhebbers van het 
edele voetenwerk kunnen hier hun 
hart ophalen. Op verzoek van de 
beheerder werd ook werk gemaakt 
van het snoeien van het overtollige 
wilgenhout aan de slootkant. En zoals 
altijd werd er weer aan hakhout-
beheer gedaan en een enkele dode 
hangende es werd neergehaald. Tien 
leden passeerden het hek moeiteloos, 
alleen onze Jan stond voor een ge-
sloten doorgang. Oekraïense kracht-
termen bleken niet te helpen, maar 
een telefonische oproep wel. Aan het 
eind van de werkdag is er over zo’n 
500 meter gewerkt met zo’n 7 kuub 
aan hout.

Tekst: Hans van Aartrijk
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Mededeling:
Helaas is er al één van de opklapbare krukjes stukge-
gaan en niet meer te repareren. Waarschijnlijk is dat 
ding bij het opzetten niet helemaal doorgedraaid tot hij 
niet verder kan. Als je er dan op gaat zitten breken de 

klemmen af en zak je er door. Het is zaak om te contro-
leren of de draaibeweging helemaal uitgevoerd is om 
te voorkomen dat je je bezeerd en er nog meer van die 
36,30 euro kostende dingen stuk gaan.   

Nieuwjaarbijeenkomst 2025

Deze werd dit jaar gehouden bij de Geertjes Hoeve.
De Hoeve Wielrevelt had in de voorgaande jaren toch 
wat nadelen die we hoopten te vermijden bij deze 
prachtige locatie.

Dit jaar waren er drie presentaties: Hans van Zuylen 
zou een aantal van zijn prachtige natuurfoto’s laten 
zien en daar het nodige over vertellen. Deze zijn in 
zijn deels in eigen tuin gemaakt maar ook de Buiten-
hof en Maximapark zijn door hem bezocht. 

Hans had samen met zijn dochter al een presentatie 
gemaakt die ik van een wat andere opmaak en grafi-
sche elementen heb voorzien om de boel wat te ver-
fraaien en er voor gezorgd dat deze via mijn Macbook 
te vertonen was. Dit nadat het volledig naar Hans’ zin 
was.

Naast deze presentatie heeft Walter Klinkhamer het 
stokje overgenomen en vooral de flora in het Maxi-
mapark belicht. Daarbij had hij het geluk dat ik een 
kabel bij me had die wèl op het scherm aan te sluiten 
was. Anders was het waarschijnlijk niet gelukt om zijn 
beelden te vertonen.  

Hierna was het de beurt aan Jacqueline met haar kijk 
op de toekomst van onze vereniging. Deze leverde 
interessante aandachtspunten op die ons de komende 
tijd nog wel even bezig houden. In een volgend Bui-
tenblad gaan we hier meer aandacht aan schenken.

Ondanks de onervarenheid van Jacqueline met dit 
soort presentaties ging het haar in mijn ogen prima 
af. Gelukkig had ze de hulp van Harry, haar man, die 
voor de technische kant heeft gezorgd. 
Je kunt haar presentatie nog eens bekijken door hier 
te klikken. Daar zijn ook de teksten te vinden die zij 
heeft gesproken. 

Na deze vaste onderdelen was het tijd om de benen te 
strekken als je de daar behoefte had. Daarvoor is de 
Geertje Hoeve natuurlijk bij uitstek geschikt: genoeg 
te zien daar met al die beesten en bezoekers. Ook de 
winkel is de moeite waard.  
Had je genoeg boerderijlucht gesnoven dan kon je bin-
nen genieten van een drankje of de heerlijke snacks.

Om 18.00 uur konden we met het hele gezelschap 
genieten van een uitgebreid buffet met een veelheid 
aan lekkere gerechten. Na de afsluitende koffie konden 
we met een tevreden gevoel huiswaards gaan. Terug-
kijkend op een geslaagd evenement. 
Voor het nagenieten staan er op de volgende pagina’s 
foto’s met gezellige taferelen. 

Henny Schut
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